

# RÉUNION DES CLUBS CLIMAT AGRICULTURE & ALIMENTATION ET FORET & BOIS

Jeudi 1<sup>er</sup> juin de 9h à 13h  
\_Webinaire\_

►► 9h > **Actualités des Clubs**

- Résultats du sondage de satisfaction 2022, nouveaux membres et programme 2023  
Clothilde Tronquet, I4CE

►► 9h15 > **Introduction**

- The central role of natural sinks in long-term national climate strategies  
Harry B. Smith\*, University of East Anglia

►► 9h45 > **Quels sont les critères proposés pour le cadre de certification des absorptions européen ?  
What are the options for the Quantification-Additionality-Permanence-Sustainability criteria  
(QU.A.L.ITY) in the Carbon Removal Certification Framework?**

**CONTEXT**

- Les enjeux politiques des négociations sur le cadre de certification **FR/EN**  
Patricia Larbouret et Marion Leguiel, Ministère de l'Agriculture et de la Souveraineté alimentaire
- Comparaison des critères QU.A.L.ITY proposés par la Commission, avec les exigences du Label Bas Carbone **FR/EN**  
Clothilde Tronquet, I4CE

**PRESENTATIONS**

- The Carbon Credit Quality Initiative, an evaluation grid to screen carbon credits **EN**  
Lambert Schneider, Öko-Institut
- Assessing the EU Framework for Carbon Removal Certification from a climate-friendly soil management perspective **EN**  
Aaron Scheid, Ecologic Institute

**ROUNDTABLE**

- Debate on key issues **EN**
  - Additionality: What are the issues at stage with a generic baseline?
  - Permanence : Why and how to implement temporary credits ?Valeria Forlin, Commission Européenne  
Edouard Lanckriet, Agrosolutions  
& previous speakers

►► 13h > **Conclusions et cloture**